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PROTOKÓŁ Nr LIII/18 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 28 czerwca 2018 r. 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 1000 do godz. 1130 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył pięćdziesiątą trzecią sesję VII kadencji Rady 

Gminy Żurawica, która odbywała się w budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Żurawicy ul. Ojca 

Św. Jana Pawła II 194. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 13 radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni byli Radni: Dariusz Klepak, Wacław 

Szozda. 

 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Żurawica za 2017 rok, obejmującego: 

- bilans wykonania budżetu gminy, 

- łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów gminnych jednostek budżetowych, 

- informację uzupełniającą do sprawozdania finansowego o wysokości środków na świadczenia 

pracownicze zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej jednostki samorządu 

terytorialnego obejmującego rok 2018. 

- łączny rachunek zysków i strat jednostki obejmującego dane z rachunków zysków i strat 

gminnych jednostek budżetowych, 

- łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki obejmującego dane wynikające z zestawień 

zmian w funduszu gminnych jednostek budżetowych. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok, informacji o stanie mienia 

komunalnego Gminy Żurawica stan na 31.12.2017 r., sprawozdania rocznego z wykonania 

planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Żurawicy za 2017 rok. 

7. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Żurawica sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok. 

8. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica w sprawie sprawozdania 

finansowego Gminy Żurawica za 2017 rok i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Żurawica za 2017 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

10. Dyskusja na przedstawionymi sprawozdaniami. 

11. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Żurawica wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2017, 

- w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Żurawica za rok 2017. 

12. Wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie sesji. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące przedstawionego 

porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie (13 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołów z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z LII sesji z dnia 11 czerwca 2018 r.. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do przedłożonego protokołu z LII sesji. 

Radny Maciej Gałuszka stwierdził, że po rozmowie z paracownikiem Urzędu Gminy, udzielona mu na 

poprzedniej sesji odpowiedz na zadane pytanie dotyczące przygotowania wniosku o dofinasowanie inwestycji 

kanalizacyjnych jest nie pełna, i dotyczyła składania wniosku przez pracownika merytorycznego, a nie jego 

przygotowania. Przygotowaniem wniosku zajmowała się firma zewnętrzna i poprosił o ewentualne 

skorygowanie protokołu w tym zakresie. 

Radny Zdzisław Chytła stwierdził, że zapisy protokołu są zgodne ze stanem faktycznym, jaki miał 

miejsce na sesji i takie zapisy powinniśmy przyjąć w protokole. W zakresie dodatkowych wyjaśnień to Wójt 

w odrębnym wystąpieniu powinien udzielić odpowiedzi. 

Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska potwierdziła, że protokół zawiera zapisy, które miały miejsce na 

sesji i mogą one zawierać również błędne informacje, lecz zgodne z faktycznymi wypowiedziami. 

Sprostowania lub wyjaśnienia do takich zapisów, mogą nastąpić w późniejszym okresie. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki stwierdził, że przyjęcie protokołu jest czynnością faktyczną 

dotyczącą poprzedniego posiedzenia rady, a podniesione dzisiaj uwagi znajdą się w protokole z obrad 

dzisiejszej sesji. 

Wójt Gminy Żurawica Krzysztof Składowski poinformował, że pracownikiem merytorycznym 

odpowiedzialnym za składanie wniosków o dofinasowanie planowanych inwestycji w tym okresie był Pan 

Tomasz Szeleszczuk, który przy współpracy z pracownikami innych referatów miał obowiązek 

przygotowywania takich wniosków, pozostałe kwestie związane z wykonywaniem zakresu obowiązków 

pracowniczych i spełniania obowiązków pracowniczych, stanowią kwestie wiążące pracownika 

z pracodawcą. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał Wójta, kto przygotowywał ten wniosek skoro pracownik był na urlopie? 

Radny Leszek Cichy zwrócił uwagę, że obecnie przyjmujemy protokół z jego zapisami dotyczącymi 

poprzednich obrad, zadawaniu kolejnych pytań poświęcony będzie punkt porządku obrad „Wnioski 

i zapytania”. 

Wójt Gminy Żurawica poprosił o sformułowanie pisemnego szczegółowego pytania skierowanego do 

Wójta, na które zostanie udzielona pisemna odpowiedź. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Jaremczuk poprosił Radnego Macieja Gałuszkę o pisemne 

odniesienie się do dyskutowanego zapisu w protokole i zakończenie dyskusji nad przyjęciem protokołu 

z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych pytań i uwag przystąpił do głosowania przyjęcia protokołu 

nr LII/18 z sesji z dnia 18 czerwca 2018 r. Protokół został przyjęty przy 12 głosach za i jednym przeciw. 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił o przedstawienie przez Wójta Gminy Żurawica Krzysztofa 

Składowskiego informacji o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację oraz zapytał, czy 

radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

Przy braku wniosków i pytań Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 
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Ad. Punktu 5 – Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Żurawica za 2017 rok. 

 

1) bilans wykonania budżetu gminy, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie bilansu wykonania budżetu gminy, Skarbnika Gminy 

Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Nasza Pomykalska przedstawiła bilans wykonania budżetu gminy. 

 

2) łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów gminnych jednostek budżetowych, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie łącznego bilansu obejmującego dane wynikające 

z bilansów gminnych jednostek budżetowych, Skarbnika Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Nasza Pomykalska przedstawiła łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów 

gminnych jednostek budżetowych. 

 

3) informację uzupełniającą do sprawozdania finansowego o wysokości środków na świadczenia 

pracownicze zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej jednostki samorządu terytorialnego 

obejmującego rok 2018, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji uzupełniającej do sprawozdania finansowego 

o wysokości środków na świadczenia pracownicze zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

jednostki samorządu terytorialnego obejmującego rok 2018, Skarbnika Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Nasza Pomykalska przedstawiła informację uzupełniającą do sprawozdania 

finansowego o wysokości środków na świadczenia pracownicze zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej jednostki samorządu terytorialnego obejmującego rok 2018. 

 

4) łączny rachunek zysków i strat jednostki obejmującego dane z rachunków zysków i strat gminnych 

jednostek budżetowych, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie łącznego rachunku zysków i strat jednostki 

obejmującego dane z rachunków zysków i strat gminnych jednostek budżetowych, Skarbnika Gminy 

Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Nasza Pomykalska przedstawiła łączny rachunek zysków i strat jednostki obejmujący 

dane z rachunków zysków i strat gminnych jednostek budżetowych. 

 

5) łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki obejmującego dane wynikające z zestawień zmian 

w funduszu gminnych jednostek budżetowych, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie łącznego zestawienia zmian w funduszu jednostki 

obejmującego dane wynikające z zestawień zmian w funduszu gminnych jednostek budżetowych, Skarbnika 

Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Nasza Pomykalska przedstawiła łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki 

obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszu gminnych jednostek budżetowych. 

 

Ad. Punktu 6 – Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok, informacji o stanie 

mienia komunalnego Gminy Żurawica stan na 31.12.2017 r., sprawozdania rocznego z wykonania 

planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Żurawicy za 2017 rok. 

 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok, 

informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Żurawica stan na 31.12.2017 r., sprawozdania rocznego 
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z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Żurawicy za 2017 rok, Skarbnika Gminy 

Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Zgłosił wniosek formalny o nie czytanie w całości sprawozdań, a jedynie przedstawienie najważniejszych 

zapisów z tych sprawozdań. Poddał pod głosowanie ten wniosek formalny, a w wyniku głosowania przy 

13 głosach za został on przyjęty. 

Skarbnik Gminy Nasza Pomykalska przedstawiła najistotniejsze zapisy sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2017 rok, informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Żurawica stan na 31.12.2017 r., 

sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Żurawicy za 2017 

rok. 

 

Ad. Punktu 7 – Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Żurawica sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Żurawica sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok, Skarbnika 

Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Nasza Pomykalska przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Żurawica sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

Ad. Punktu 8 – Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica w sprawie 

sprawozdania finansowego Gminy Żurawica za 2017 rok i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Żurawica za 2017 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica 

w sprawie sprawozdania finansowego Gminy Żurawica za 2017 rok i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Żurawica za 2017 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy, Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica Macieja Gałuszkę. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica Maciej Gałuszka przedstawił uchwałę nr 

1/2018 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica z dnia 07 czerwca 2018 r. w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania sprawozdania finansowego Gminy Żurawica za 2017 rok i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Żurawica za 2017 rok, zawierającą wniosek do Rady Gminy Żurawica o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Żurawica Krzysztofowi Składowskiemu za 2017 rok. 

 

Ad. Punktu 9 – Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica Macieja Gałuszkę. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica Maciej Gałuszka przedstawił pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Żurawica Krzysztofowi Składowskiemu za 2017 rok. 

 

Ad. Punktu 10 – Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

przedstawionych sprawozdań, opinii i wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Żurawica 

Krzysztofowi Składowskiemu za 2017 rok. 

Radny Leszek Cichy przedstawił swoją pozytywną opinię i ocenę przedstawionych sprawozdań za 2017 

rok. Zwrócił szczególną uwagę na wartość pozycji wydatków majątkowych – 8 milionów złotych, 

i zanotowaną na koniec roku nadwyżkę budżetową. Podkreślił, że rozpoczęto realizację odkładanej przez 

szereg lat bardzo dużej inwestycji kanalizacyjnej po zachodniej stronie Gminy. Osiągnięte efekty to praca 

zespołowa wielu osób, a osiągnięte efekty finansowe to bezpośrednia praca Pani Skarbnik i referatu jej 
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bezpośrednio podległego również z komórką podatkową zapewniającą wpływ do budżetu i wszystkich 

referatów współpracujących. Radny Leszek Cichy podziękował Pani Skarbnik i poprosił o przekazanie 

podziękowań dla wszystkich, którzy przyczynili się do osiągniecia efektów zapisanych w przedłożonym 

sprawozdaniu. Budżet to nie tylko inwestycje, ale i działania społeczne, które są coraz obszerniejsze i również 

są bardzo dobrze wykonywane przez pracowników GOPS i z tego powodu przekazał na ręce Kierownik 

GOPS-u Pani Marii Łaba podziękowania dla niej i podległych jej pracowników. Nie można również pominąć 

wkładu pracowników oświaty w realizację budżetu i tej licznej grupie pracowników również złożył 

podziękowania za ich wkład w realizacje budżetu Gminy Żurawica. Podsumowując Radny Leszek Cichy 

pozytywnie ocenił realizację budżetu 2017 roku i podziękował za takie wyniki Wójtowi Gminy Żurawica 

Krzysztofowi Składowskiemu jednocześnie poprosił o przekazanie podziękowań wszystkim, którzy 

angażowali się w realizację tego budżetu. 

Radny Zdzisław Chytła pozytywnie ocenił ten rok budżetowy, bardzo dobrze ocenił realizację wpływów 

budżetowych, które znacząco się zwiększyły do zakładanych planów o 8 milionów złotych. 

Radny Maciej Gałuszka odniósł się do wykazanej nadwyżki budżetowej i stwierdził, że nie budzi ona ani 

negatywnych, ani pozytywnych emocji, porostu rzuca się w oczy z powodu jej wysokości. Zakładany deficyt 

przerodził się w nadwyżkę, a różnica miedzy planem i wykonaniem to 4,5 miliona złotych. Powody takiej 

sytuacji były tłumaczone, lecz nie w pełni one rozwiewają moje wątpliwości, co do zaistniałej sytuacji 

finansowej. Końcem roku zwracaliśmy się o kilkanaście tysięcy złotych na dokończenie prac przy alejkach 

na cmentarzu, lecz ich nie uzyskaliśmy z powodu braku środków w budżecie. Stwierdził, że budzi wątpliwości 

prowadzona polityka kadrowa w urzędzie, rotacja stanowisk i obsady na nich. Zwrócił uwagę na poziom 

umorzeń podatkowych udzielanych przez Wójta. Podkreślił, że sztandarową inwestycją w jego okręgu była 

budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej ul. 3-go Maja i na „Bażantarni”. Udało się wybudować chodnik 

przy ulicy 3-go Maja i z tego powodu złożył podziękowania w imieniu własnym i mieszkańców wszystkim, 

którzy się do tego przyczynili. Dokończenie tego działania wymagało jeszcze zaangażowania 50 000 zł, lecz 

takie środków w budżecie się nie znalazły. Stwierdził, że współpraca Pana Wójta ze stowarzyszeniami, 

organizacjami, sołtysami, radami sołeckimi budzi duże zastrzeżenia, gdyż ta współpraca jest wybiórcza, jedni 

są doceniani, drudzy wręcz odwrotnie. Podobnie jest ze spotkaniami z radnymi, na które niektórych się 

zaprasza, innych się pomija. Szereguje i kwalifikuje Pan ludzi według własnego uznania Wójt jest 

gospodarzem całej gminy i wszystkich powinien traktować jednakowo i szanować ich stanowiska i poglądy. 

Nie zrealizowano inicjatywy społecznej mieszkańców Górnej Żurawicy w sprawie parkingu przy kościele. 

Powoduje to, że trudno poprzeć absolutorium dla Pana za wykonanie poprzedniego budżetu. Wszystkie 

składane prze zemnie drobne wnioski choćby o postawienie lustra przy ul. Różanej, wykonanie mijanki na 

ul. Kasztanowej, pozostały bez odzewu. Składane obietnice dotyczące wykonania chodnika na „Bażantarni”, 

remontu ul. Kościuszki nie zostały zrealizowane, a mieszkańcy uważają Pana za kłamcę, lecz czekają jeszcze 

cierpliwie. W bieżącym roku na Górnej Żurawicy praktycznie nie dzieje się nic i to jest właśnie Pana zasługa. 

Kolejnym niezrealizowanym zadaniem jest projekt OZE dotyczący ogniw fotowoltaicznych, gdzie ludzie 

wydatkowali środki na ekspertyzy a do realizacji działań niedoszło.   

Radny Leszek Cichy stwierdził, że wypowiedź Pana Radnego Macieja Gałuszki jest indywidualną oceną 

nacechowaną elementami rozpoczynającej się kampanii wyborczej. W większym zakresie nie odnosiły się 

one do przedstawionych sprawozdań, lecz były subiektywnymi ocenami poszczególnych działań. Podkreślił, 

że trzeba się odnieść wprost do zapisanych w tych sprawozdaniach liczb, choćby porównanie poziomu 

zrealizowanych wydatków inwestycyjnych w minionym roku i latach poprzednich, które znacząco wzrosły. 

Praca urzędu jest w gestii Wójta to on realizuje postawione przed nim zadnia i dobiera sobie kadry by sprostać 

temu zadaniu. 

Radny Józef Chomina odniósł się do wypowiedzi Radnego Macieja Gałuszki i stwierdził, że droga 

w Orzechowcach będzie robiona, jeśli chodzi o chodnik na „Bażantarni” to problemem nie była podnoszona 

kwota 50 000 zł, lecz ostateczny poziom współfinansowania tej inwestycji przez gminę, gdzie rozpoczęło się 

jedynie od przygotowania dokumentacji, a następnie rósł poziom oczekiwań poziomu współfinansowania 

przez gminę tej inwestycji - 40% wkład w kosztorysie. 

Radny Maciej Gałuszka odpowiedział, że ostateczny poziom dofinasowania budowy chodnika przy 

ul. 3-go Maja to około 20 % koszt jego wykonania gdzie inne tego typu inwestycje realizowane były przy 

40% wkładzie samorządów i był to prezent otrzymany od województwa. Uważałem, że podobnie mogło być 

przy realizacji chodnika na „Bażantarni”, lecz Wójt jak i Rada była innego zdania. Te potrzebne 50 000 zł 
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budowę chodnika na „Bażantarni” nie znalazło się, lecz później wydatkowano różne kwoty na różne zadnia 

mniej lub bardziej potrzebne a rok budżetowy zamknięty został tak ogromną nadwyżką. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Jaremczuk stwierdził, że chodniki są bardzo potrzebne, ale 

również place zabaw, siłownie, naprawa bazy oświatowej, zakup pomocy dydaktycznych i cały szereg innych 

rzeczy. Radny Maciej Gałuszka cały czas mówi o swoim okręgu wyborczym, ale my dzisiaj debatujemy nad 

budżetem całej Gminy Żurawica. W poszczególnych miejscowościach w roku ubiegłym działo się naprawdę 

dużo i szkoda, że Pan Radny tego nie widzi, w innych miejscowościach również mieszkają ludzie i wiedzą - 

są zorientowani, co się dzieje w całej gminie. Pamiętam zastrzeżenia Radnego Macieja Gałuszki do remontu 

drogi od krzyżówki z drogą krajową do Żurawicy Rozrządowej, lecz tu też mieszkają ludzie i dobrze, że ta 

inwestycja jest realizowana. Czas na kampanię wyborczą jeszcze będzie, będzie go dużo, zajmijmy się teraz 

budżetem za rok 2017. 

Wójt Gminy Żurawica stwierdził, że spotykamy się tutaj żeby rozmawiać na temat budżetu roku 2017, 

a Radny Maciej Gałuszka poruszył dzisiaj szereg tematów, w interpretacji niektórych mijał się z prawdą, 

a w niektórych może i robił to świadomie. Spotykamy się dzisiaj na sesji absolutoryjnej by rozmawiać na 

temat zakończonego roku 2017, na inne tematy przyjdzie czas na dyskusję, rozmowy i polemiki. Ruszy 

kampania wyborcza i będzie to czas na poruszanie takich zagadnień. Wracając do zagadnień ogólnych 

w dyskusji o samorządzie trzeba brać pod uwagę szerszą perspektywę i porównywać działania w dłuższym 

okresie. Biorąc pod uwagę bieżącą kadencję na pewno nie mamy się, czego wstydzić, gdyż rozpoczynając tą 

kadencje, gdy ktoś powiedział, że uda się nam tyle zadań zrealizować byłbym bardzo szczęśliwym 

człowiekiem i teraz możemy powiedzieć, że jest powód do radości i satysfakcji w wielu sprawach, ale jak 

zawsze w życiu społecznym jest szeregi innych spraw, które czekają w dalszym ciągu na rozwiązanie. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję i przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. Punktu 11 – Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Żurawica wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za rok 2017. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Żurawica wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2017. 

Przewodniczący Rady przy pozytywnych opiniach Komisji Rewizyjnej i Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Żurawica wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2017. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, jednym głosie przeciw i jednym głosie wstrzymującym się, 

uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIII/352/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Żurawica za rok 2017, 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Żurawica za rok 2017. 

Przewodniczący Rady przy pozytywnych opiniach Komisji Rewizyjnej i Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Żurawica za rok 2017. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za i jednym głosie przeciw, uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr LIII/353/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wójt Gminy Żurawicy w imieniu własnym i wszystkich pracowników podziękował za udzielone 

zaufanie, docenienie pracy oraz wyraził satysfakcję i zadowolenie z faktu przyjęcia sprawozdania 

z wykonania budżetu 2017 roku i udzielenia absolutorium za ten rok. Wspólnie z Przewodniczącym Rady 

Gminy Józefem Pukajło i Zastępcą Przewodniczącego Rady Markiem Jaremczukiem na ręce Skarbnika 

Gminy Żurawicy Pani Nataszy Pomykalskiej złożyli podziękowania dla wszystkich pracowników za wkład 
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w przygotowanie i realizację budżetu Gminy Żurawicy w 2017 roku przekazując okolicznościowa wiązankę 

kwiatów. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. punktu 12 – Wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu rady przekazany został do zapoznania 

się i przekazania ewentualnych uwag, przygotowany przez kierownika ZWK w Żurawicy projekt Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Poprosił o przekazanie uwag do tego dokumentu. Uwagi zgłosił 

Radny Leszek Cichy i Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło i zostały one zapisane przez Sekretarza 

Gminy Ryszarda Kosteleckiego. Dotyczyły one zapisów w §4 ust. 2, §5 ust. 1, §14 i 20. Uwagi te zostaną 

przeanalizowane i ewentualnie poczynione zostaną poprawki w tych zapisach, a następnie projekt Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków, zostanie przesłany do zaopiniowania do „Wód Polskich”. Po 

otrzymaniu takiej opinii zostanie on przedstawiony do zatwierdzenia przez Radę Gminy. 

Radny Powiatowy Józef Zubik pogratulował przyjęcia sprawozdania z realizacji budżetu w 2017 roku 

i udzielenia absolutorium za ten rok Wójtowi Gminy Żurawica. Porównał tą procedurę do człowieka mającego 

ciało i dusze. Ciało to są liczby, nad którymi trudno dyskutować, bo gdyby się nie zgadzały to Regionalna 

Izba Obrachunkowa nie wydałaby pozytywnej opinii. Rachunki są w porządku i tu jest zasługa działu 

księgowego. Natomiast druga strona absolutorium to jest właśnie ta dusza, o której dyskutował Radny Maciej 

Gałuszka i ja po części podzielam jego zdanie, ponieważ chciałbym zadać pytanie, dlaczego ja jestem tak 

traktowany jak intruz, jeśli chodzi o udzielanie odpowiedzi na kierowane wnioski o udzielenie informacji 

publicznej. Żenująca jest sytuacja, jeżeli na wniosek skierowany do Pana Wójta odpowiada Kierownik USC, 

jest to niedopuszczalne jak nie udzielanie odpowiedzi zwykłym pismem i jest to złamanie ustawy o udzielaniu 

informacji publicznych. Poinformował, że złożył w tej sprawie skargę do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Przemyślu. SKO odniosło się do skargi, ale chyba nie do końca prawidłowo odczytało moją 

intencję. Kolejnym etapem procedowania tej sprawy mogłoby być skierowanie skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego i jeżeli sąd stwierdzi naruszenie ustawy to mogą być tego jakieś konsekwencje. Ja 

nie chciałbym by taka sytuacja miała miejsce. Chciałbym by udzielane informacje były precyzyjne zgodnie 

z formułowanymi zapytaniami i intencjami zadawanych prze zemnie pytań i nie rodziłoby to teraz jakiś 

problemów. Docenił, że ruszyły inwestycje, ale jest to efekt możliwości pozyskania ogromnych dofinasowań 

zewnętrznych i tylko niedołęga mógłby z takiej okazji nie skorzystać. Zwrócił uwagę na zachowanie 

ostrożności w publicznym wypowiadaniu słowa lobbing, stwierdził, że żyjemy teraz w takich czasach, że 

jeżeli wniosek jest dobrze sporządzony uzyskuje wymaganą punktację nie trzeba używać innych aspektów, 

lobbowania i nadużywania podziękowań. Na koniec swojego wystąpienia pogratulował efektów 

inwestycyjnych, lecz zwrócił uwagę na nieprawidłowe traktowanie obywatela. 

Radny Józef Chomina odniósł się do kwestii łatwości pozyskiwania środków zewnętrznych na 

dofinasowanie i stwierdził, że nie jest to tak jak twierdzi Pan Zubik. Uzyskanie dofinasowania obecnie jest 

coraz trudniejsze z powodu ograniczonych środków przeznaczonych na to dofinasowanie To w latach 

poprzednich była łatwość pozyskiwania takich środków a obecnie jej niema. Doświadczam to sam, bo jako 

rolnik składałem i składam obecnie szereg wniosków na dofinasowania i obecnie otrzymanie takiego wsparcia 

jest bardzo utrudnione. 

Radny Zdzisław Chytła poprosił o zwiększeni ilości informacji o realizowanej inwestycji w ramach TNT 

przebudowy drogi od skrzyżowania z droga krajowa do Żurawicy Rozrządowej, bo ta inwestycja budzi duże 

zainteresowanie wśród mieszkańców, a niema informacji, w jakim zakresie ta przebudowa będzie 

realizowana. 

Radny Maciej Gałuszka odniósł się do wypowiedzi Radnego Powiatowego Pana Józefa Zubika 

i podkreśli, że odczytuje główną intencję tej wypowiedzi w odniesieniu do niewłaściwego traktowania ludzi. 

Podniósł kwestię skutków sporu w sprawie pomieszczenia Biura Sołtysa w Żurawicy i zewnętrznych skutków 

tej sytuacji, traktowania strażaków z OSP w Żurawicy w ubiegłym roku.  

Zgłosił również wnioski: o konieczność wystosowania z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

o umocnienie skarpy przy ul. 3-go Maja, bo zaczęła się ona obsuwać, ustawienia lustra na ul. Różanej na 

zakręcie koło Szpitala, wykonania mijanki na ul. Kasztanowej, o przycinkę drzew i krzewów na 
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ul. Bażantowej. Zapytał o realizację inwestycji na ul. Kościuszki, bo w otrzymanym odpisie zgłoszenia jest 

wpisana technologia nawierzchni betonowej i jest to chyba pomyłka pisarska, bo cześć już wykonanej tej 

drogi jest w technologii asfaltowej i należy to sprostować. Zapytał również o inwestycje na ul. Wyszyńskiego 

przetarg na projekt mostu jest już rozstrzygnięty i kiedy ta inwestycja zostanie rozpoczęta. 

Radny Leszek Cichy poinformował, że informacja o przebudowie drogi w ramach TNT przekazywana 

była również w kościele i mieszkańcy są dobrze poinformowaniu o utrudnieniach związanych z tą inwestycją. 

Wójt Gminy Żurawica stwierdził, że Żurawica wiele lat czekała na taką inwestycje powiatową i trzeba 

się z tego cieszyć i w jak najszerszym stopniu należy informować o jej realizacji i przebiegu toczących się 

tam prac, co będziemy czynili. Zwrócił się z prośbą do radnych o niewydawanie żadnych poleceń 

pracownikom merytorycznym w Urzędzie Gminy, a kierowanie wszelkich spraw drogą papierową lub 

elektroniczną. Na najbliższej sesji, która odbędzie się w miesiącu lipcu podejmowana będzie uchwała 

dotycząca zmian w budżecie Gminy Żurawica na bieżący rok i wtedy dokonane zostaną wszystkie niezbędne 

przesunięcia środków. Wójt podziękował Radnemu Zubikowi za dobre słowa związane z uzyskaniem 

absolutorium i prawidłowym rozwojem gminy i miejmy nadzieję, że ten trend zostanie utrzymany. 

 

 

Ad. punktu 13 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef Pukajło zamknął 

obrady LIII sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

 

                                 Przewodniczący Rady Gminy  

Protokół sporządził: 

Ryszard Kostelecki                                                                                                 Józef Pukajło  
 


